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Zápis z jednání Komise životního prostředí Rady MČ Praha 22 č. 9/2020 

konané dne 2. 9. 2020 

 

Místo konání: zasedací místnost č. 113 v 1. patře radnice. 

Zahájení jednání: 17:00 hod. 

Ukončení zasedání: 19:00 hod. 

Přítomni: Ing. Jiří Pařízek, Mgr. Ing. Ondřej Lagner, Ph.D., Martina Cvrček Hájková, DiS., 

Helena Šubertová, Ing. Jan Kužel, Ing. Bohdan Polak, Ing. Kateřina Lagner Zímová, PhDr. 

Filip Paulus, Igor Juříček. 

Omluveni: Ing. MartinTurnovský, Ing. Libor Šebesta 

Hosté: Ing. Jana Kučerová, Ing. Dana Sopoušková 

 

Je přítomna nadpoloviční většina členů a komise je usnášeníschopná. 

 

1. Zahájení jednání a schválení programu 
 

Jednání zahájil Mgr. Ing. Ondřej Lagner, Ph.D. a omluvil předsedu komise Ing. Pařízka (dále 

jen předseda), který dorazil na jednání později. Poté přivítal přítomné členy/ky a hosty 

a představil novou vedoucí odboru životního prostředí a dopravy Ing. Kučerovou, která bude 

stálým hostem komise životního prostředí. 

 

Návrh programu: 

1. Zahájení zasedání a schválení programu. 

2. Kontrola plnění úkolů z minulého zápisu č. 8 ze dne 10. 6. 2020. 

3. Informace z odboru životního prostředí a dopravy – postup prací v Oboře, projekt 

květnaté louky, průběh sečí trávy v souvislosti a adaptací na změnu klimatu. 

4. Strategický plán. 

5. Doplnění zeleně podél nejvíce zatížených komunikací – zeleň na kruhových objezdech. 

6. Sběr a odvoz použitých potravinářských olejů. 

7. Uspořádání akce Den Země 20. 4. 2021. 

8. Různé. 

 

Usnesení: 

Komise Rady MČ Praha 22 schválila program:  

Hlasování: PRO: 8 PROTI: 0 ZDRŽEL SE: 0 

Návrh byl přijat. 

 

2. Kontrola plnění úkolů z minulého zápisu č. 8 ze dne 10. 6. 2020 

 

Podnět na vyvážení močůvky na pozemek parc. č. 1675/1 v k. ú. Uhříněves nad Podleským 

rybníkem – podnět byl projednán s Ing. Kudrnou z VÚŽV s tím, že zjedná nápravu. 

 

Úprava kruhového záhonu před restaurací Cihelna na parc. č. 1900/178 v k. ú. Uhříněves – pí 

Cvrček Hájková, DiS. se úkolu ujala a připravila návrh výsadby, která bude realizována 

v podzimním výsadbovém období. 

 

3. Informace z odboru životního prostředí a dopravy – postup prací v Oboře, projekt 

květnaté louky, průběh sečí trávy v souvislosti a adaptací na změnu klimatu. 

 



2 

 

RNDr. Marková informovala o postupu prací v Oboře – v jarním období byly odstraněny staré 

oplocenky a s pomocí brigádníků odpleveleny výsadby na vybraných pasekách. Pro nové 

výsadby jsou již připraveny 3 nové paseky a čtvrtá se právě realizuje. V podzimním období 

proběhne výsadba obalovaných sazenic. Kontrolní den v Oboře za přítomnosti zástupců Lesů 

ČR s. p., Magistrátu hl. m. Prahy, České inspekce životního prostředí a městské části Praha 22 

je plánován na 17. září 2020. Ing. Lagner Zímová doporučila, aby se při odstraňování dřevin 

kladl důraz na zvýšení množství ponechané hmoty (kmenů, torz a větví) v porostu. 

 

O projektu „Květnaté louky“ informovala Ing. Kučerová. Vybrané plochy jsou osety a nyní 

proběhne odplevelovací seč. Jedná se o první pokus. Pí Cvrček Hájková, DiS. doplnila, že 

porosty budou plně funkční až za tři roky. 

 

Průběh sečí trávy v souvislosti a adaptací na změnu klimatu vyhodnotil Mgr. Ing. Lagner, Ph.D. 

Letošní sezóna byla díky vlhčímu klimatu méně problémová než minulá. Byla zakoupena nová 

sekačka, což pomohlo seče lépe zvládat. 

 

Na jednání komise se dostavil předseda. 

 

4. Strategický plán. 

 

Mgr. Ing. Lagner, Ph.D. představil rozpracovaný strategický plán městské části Praha 22 na 

období 2020 – 2030. Problematiky životního prostředí se dotýká 1. prioritní osa - Městská 

infrastruktura, oblasti  - Dopravní infrastruktura, Životní prostředí, Technická infrastruktura 

a územní plánování, Občanská vybavenost a veřejný prostor. K tématu se vyjádřil Ing. Kužel, 

který doporučil podívat se na priority strategického plánu z pohledu kompetencí městské části 

a podle toho upravit jeho strukturu. Uvedl, že jednotlivé strategické (specifické) cíle dle jeho 

názoru postrádají vnitřní hierarchii a jsou zde vedle sebe (na stejné úrovni) k naplnění cílů 

uváděny jak komplexní opatření, tak i jednotlivé aktivity. Dále doporučil provést na všech 

úrovních strategického plánu vyhodnocení předpokladů a rizik k jejich naplnění, případně 

provést SWOT analýzu. Ing. Polak doporučil lépe rozpracovat oblast energetiky. Pí Cvrček 

Hájková, DiS. upozornila na špatný mobilní signál v Pitkovicích. Ing. Lagner Zímová v této 

souvislosti doporučila nabídnout některou z budov městské části operátorovi pro umístění 

zesilovače signálu. 

 

5. Doplnění zeleně podél nejvíce zatížených komunikací – zeleň na kruhových objezdech. 

 

Ing. Kučerová uvedla, že zeleň přímo na kruhových objezdech spravuje Technická správa 

komunikací hl. m. Prahy, se kterou se dosud nepodařilo uzavřít dohodu o tom, že by městská 

část zajistila jejich revitalizaci. Připraveny jsou proto zatím projekty pro okolí dvou kruhových 

objezdů Podleská x Přátelství a Přátelství x K Netlukám. V první etapě se budou vysazovat 

stromy a v druhé etapě ostatní zeleň. 

 

6. Sběr a odvoz použitých potravinářských olejů. 

 

RNDr. Marková seznámila komisi s dvouletým pilotním projektem Magistrátu hl. m. Prahy, 

který umístil na téměř 70 místech v Praze nádoby na sběr použitých jedlých tuků a olejů. 

Občané naší městské části mají v současné době možnost odevzdávat zdarma použité jedlé tuky 

a oleje ve sběrném dvoře a při mobilním svozu nebezpečných odpadů. Nasbírané oleje je možno 

po úpravě využít jako příměs do pohonných hmot nebo pro výrobu tepla a energie. Ing. Polak 

navrhnul, že by bylo vhodné umístit nádoby na sběr použitých jedlých tuků a olejů také v naší 
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městské části. Odbor životního prostředí a dopravy tuto možnost na odboru ochrany prostředí 

Magistrátu hl. m. Prahy prověří. Ing. Kučerová uvedla, že další možnosti vyplynou 

z vyhodnocení pilotního projektu Magistrátu hl. m. Prahy. 

 

7. Uspořádání akce Den Země 20. 4. 2021 

 

Ing. Lagner Zímová navrhla komisi, že by se mohla městská část připojit k organizaci 

mezinárodního Dne Země, který se každoročně koná v dubnu. Bylo by možno do akce zapojit 

místní myslivce, včelaře, rybáře a případně spolupracovat s Magistrátem hl. m. Prahy. Ing. 

Sopoušková uvedla, že Dny Země se již v minulosti v městské části konaly ve spolupráci 

s Magistrátem hl. m. Prahy, Pražskými službami a Lesy hl. m. Prahy, ale postupem času tato 

akce zanikla, neboť chyběl hlavní organizátor, který by celou akci zaštítil. Předseda v této 

souvislosti navrhnul, že by se tohoto úkolu mohl ujmout Mgr. Ing. Lagner, Ph.D. 

 

8. Různé  
 

Pí Cvrček Hájková, DiS. se dotázala na realizaci úpravy přední části Husova parku. Mgr. Ing. 

Lagner, Ph.D. uvedl, že nyní jsou již vybráni zhotovitelé, řeší se návaznost jednotlivých prací 

a schyluje se k vlastní realizaci. Pí Šubertová v souvislosti s Husovým parkem upozornila na 

pravděpodobně nelegální dvě reklamy umístěné na stromech na okraji Husova parku 

u komunikace Přátelství. Tyto reklamy by bylo vhodné odstranit. 

 

Mgr. Ing. Lagner, Ph.D. informoval komisi o panelech umístěných na pozemku městské části 

parc. č.  222/10 v k. ú. Pitkovice. Po jednání s majitelem panelů je pravděpodobné, že je bude 

městská část mít možnost využít pro své potřeby. 

 

RNDr. Marková pozvala členy komise na podvečerní turistický pochod Klubu českých turistů 

„Od muzea do muzea“, který se uskuteční dne 8. září 2020. Bližší informace lze nalézt na 

webových stránkách úřadu v sekci volný čas/přehled akcí nebo v aplikaci mobilní rozhlas. 

 

Ing. Lagner Zímová pozvala členy komise na Den architektury, který se bude konat 3. října, 6. 

a 7 října 2020. Konkrétní informace lze nalézt na webových stránkách úřadu v sekci volný 

čas/přehled akcí nebo v aplikaci mobilní rozhlas. 
 
Závěrem jednání předseda komise poděkoval všem přítomným za účast a v19 hodin ukončil 
zasedání komise. 
 
Zapsala: 
RNDr. Kateřina Marková 
 
 
 
 
Ověřil:  
Ing. Jiří Pařízek 


